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„Drága gyermekek! Édesanyai szeretettel szeretlek benneteket és anyai türelemmel várom szerete-
teteket és egységeteket. Kérem, hogy legyetek Isten gyermekeinek, gyermekeimnek közössége. Azt
kérem, hogy mint közösség  éledjetek fel  örömmel Fiam hitében és szeretetében. Gyermekeim apos-
tolaimként gyűjtelek össze és arra tanítlak benneteket, hogyan ismertessétek meg másokkal Fiam
szeretetét, hogyan vigyétek el nekik az Örömhírt, aki az én Fiam. Adjátok nekem nyitott, megtisztult
szíveteket és be fogom tölteni Fiam iránti szertettel. Szeretete értelmet fog adni életeteknek, én pedig
veletek járok majd. Veletek leszek a Mennyei Atyával való találkozásig. Gyermekeim, meg fognak
menekülni azok, akik szeretettel és hittel haladnak a Mennyei Atya felé. Ne féljetek, veletek vagyok.
Úgy bízzatok pásztoraitokban, ahogyan Fiam bízott bennük, amikor kiválasztotta őket és imádkoz-
zatok, hogy legyen erejük és szeretetük ahhoz, hogy vezessenek benneteket. Köszönöm nektek.” 

Medjugorje, 
2013. szeptember 25.

„Drága gyermekek! Ma is az imára
hívlak benneteket. Mindennapi
kapcsolatotok legyen az imával. Az
ima csodákat tesz bennetek és ál-
talatok, ezért gyermekeim, legyen
az ima öröm számotokra. Akkor az
élethez való viszonyotok mélyebb
és nyitottabb lesz és megértitek,
hogy az élet ajándék mindnyájatok
számára. Köszönöm, hogy vála-
szoltatok hívásomra.”

Nr. 67
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Az ima csodákat tesz bennetek és általatok!
Ljubo Kurtović atya tanítása a Szűzanya szeptemberi üzenetéhez

     A Szűzanya újra imádságra hív bennünket. Azt szeretné,
hogy az imádság lelkünk mindennapi táplálékává váljon,
úgy ahogyan naponta többször is – legalább három alka-
lommal – tápláljuk testünket. Érdekes, hogy enni nem felej-
tünk el, az imádságot azonban elfelejtjük. Miért felejtünk
el imádkozni? Mert az ima, lelkünk tápláléka nem olyan
fontos, mint a testünk tápláléka. Mert nem szeretjük úgy
Istent, ahogyan szeretjük a testi, az anyagi táplálékot. Mert
nem szeretettünk bele Jézusba. Mert érdekből imádkozunk,
csak valamiért. Mert nem fedeztük fel, hogy az ima belső
szükségletünk, – szükségünk van arra, hogy Istennel le-
gyünk, a legjobb barátunkkal...
    Ha valaki megkérdezi, miért nem imádkozunk, akkor

mindjárt számtalan okot tudunk felsorolni. Akartunk, de
nincs időnk... vendégek jönnek... dolgozunk... a televízió...
imádkoztunk volna az este, de már nagyon fáradtak vol-
tunk...
     Mennyire mentegetjük magunkat és hangoztatjuk, hogy
szeretünk imádkozni, az igazság azonban az, hogy túl
gyengék vagyunk... hogy elmulasztjuk... hogy különböző
tolvajok lopják el az imaidőnket: a televízió ellopja az imá-
ra szánt időnket... a számítógép és különböző butaságok a
nap folyamán érdekesebbekké és fontosabbakká válnak
számunkra az Istennel való találkozásnál és a lelki táplálék-
nál... Lehet, hogy imádkozunk pár napig, aztán elfáradunk
és abbahagyjuk, mert nehéz imádkoznunk.
     A Szűzanya azonban azt szeretné, hogy minden nap
imádkozzunk. Gondoljunk csak arra, hogyan kezdjük a na-
pot: Legelőször, reggel kire, mire gondolsz? Mit csinálsz
először? Gondolsz-e az imára? Imával kezded-e a napot?
Vagy...? Hogyan alakul a napod? Eszedbe jut-e, hogy öt
percet Istennel legyél, hogy imádkozz? Lehetséges, hogy
este imádkozol, amikor befejezed a munkát? Vagy akkor
már a fáradtság legyőzi imádkozni vágyó gyenge akarato-

dat? Nézz szembe önmagaddal: a 24 órából hány percet
szentelsz Istennek, az imára? Lehet, hogy korábban imád-
koztál, de abbahagytad, mert azt gondoltad, nem éri meg. 
     Imádkoztál egészségért, sikerért, a családi békéért, de
imádságod nem talált meghallgatásra, ezért abbahagytad.
Ne valamiért imádkozz, azért, hogy kapj valamit, hanem
Isten iránti szeretetből imádkozz, szeretetből, hogy Isten-
nel, Jézussal legyél, hogy lelkileg növekedj, hogy Jézushoz
egyre hasonlóbbá válj, az Ő gondolkodás- és látásmódjához
egyre inkább a tiéd legyen. Mostantól kezdve azért imád-
kozz, hogy hited, reményed és szereteted erősebb és tüze-
sebb legyen. Ma estétől fogva kezdj el szívvel, szeretettel,
örömmel és hálából imádkozni. Hogyan lehet örömmel
imádkozni? 
     Íme, itt egy példa: Adj hálát! Adj hálát Istennek minde-
nért! Így imádkozz: Istenem, köszönöm neked... hála neked
mindenért... az életért, minden emberért, családom tagjai-
ért, teremtményeidért, a virágokért, a madarakért, a fákért...
Adj hálát szívből és nem kell sokáig várnod, érezni fogod,
hogy bensőd megváltozik, felébred benned az öröm... 
     A Szűzanya az ilyen ima gyümölcseiről beszél. Az ima
egyik gyümölcse a csoda, a bennünk és általunk történő
csoda. Milyen csodáról van szó tulajdonképpen? A legna-
gyobb csoda felfedezni azt, hogy minden teremtmény
csoda! Minden virág csoda! A kicsi, ma született gyermek
csoda! Minden ember csoda! Az egész világmindenség
csoda! Érezni fogod és meg fogod érteni, mint Mária, hogy
Istennek semmi sem lehetetlen... Meg fogod tapasztalni,
hogy életed elkezd változni és megváltoznak családtag-
jaid... Egyszerűen imádkozz! Kezdj el imádkozni, most,
ebben a pillanatban! Ezt mond: köszönöm, Jézusom, kö-
szönöm neked...
     (forrás: medjugorje.hr,
     fordította: Sarnyai Andrea)

„Drága gyermekek! Ma is az imára hívlak benneteket. Mindennapi kapcsolatotok legyen az imával.

Az ima csodákat tesz bennetek és általatok, ezért gyermekeim, legyen az ima öröm számotokra.

Akkor az élethez való viszonyotok mélyebb és nyitottabb lesz és megértitek, hogy az élet ajándék

mindnyájatok számára. Köszönöm, hogy válaszoltatok hívásomra.”
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Ma este meg fogsz halni!

„Drága gyermekek! Kérlek benneteket, hogy mától fo-
gadjátok el az életszentség úját. Szeretlek benneteket,
és ezért szeretném, hogy szentek legyetek. Nem akarom,
hogy a sátán meggátoljon benneteket ezen az úton. Drá-
ga gyermekek, imádkozzatok, s fogadjatok el mindent,
amit Isten ezen a keserű úton nyújt nektek. Ugyanak-
kor, aki ezt az utat választja, annak Isten kinyilvánítja
jóságát, s örömmel fog eleget tenni Isten minden hívá-
sának. Ne tulajdonítsatok jelentőséget a kis dolgoknak,
vágyakozzatok a mennyország után. Köszönöm, hogy
válaszoltatok hívásomra!”         1987 július 25. -i üzenet

     Nagyon jót tesz az ember lelkének, ha évente legalább egy
olyan napot tart, amikor elképzeli halálának lehetőségét, „ha-
lált színlel”. Az ötletet Jacques atyától, közösségem egyik
papjától vettem.
     Egy nap ugyanis arra ébredt, hogy biztosan érezte, aznap
este meg fog halni. Olyan biztos volt benne ez az érzés, hogy
egészen felzaklatta, és komolyan nekilátott rendbe tenni a
dolgait. Először is imádkozott, és alapos lelkiismeretvizsgá-
latot végzett. Így gondolkodott: „Ez az utolsó, muszáj jól csi-
nálnom!” Őszinte bűnbánattal a szívében alapos gyónást vég-
zett, amelyben lelkét Isten végtelen irgalmára bízta, különö-
sen is arra fókuszálva, hogy bízzon ebben az irgalomban, és
teljesen ráhagyatkozzon.
     Majd azt mondta magában: „A halálunk pillanatában az
számít, mennyi szeretet van a szívünkben.” Nekilátott tehát,
hogy felkeresse a közösség minden egyes tagját, aki csak el-
érhető volt, és bocsánatot kérjen minden kihágásért, sértésért,
vagy bármilyen bűnért, amit netán elkövetett az illető ellen.
Mindezt őszintén, örömmel, békével és szeretettel tette. Kö-
zösségi szolgálatát aznap nagy szeretettel végezte, megfeled-
kezve önmagáról azért, hogy egyedül Isten dicsőségét és má-
sok javát keresse. Így gondolkodott:
     - Mivel ez életem utolsó napja. mégiscsak úgy kéne, hogy
jó emléket őrizzenek rólam!
     Szokása szerint egy óra szentségimádást végzett a kápol-
nában, és ezalatt végig arra törekedett, hogy lelkét úgy egye-
sítse Jézussal, ahogy azelőtt még soha. Teljes szívéből mutatta
be a szentmisét, lassabban, mint máskor, mert arra törekedett,
hogy minden szót, minden imát úgy mondjon ki, mintha Jé-
zust látná maga előtt. Szíve lángolt a szeretettől. Tudta, hogy

ez az utolsó miséje. Teljes szívéből hálát adott az Úrnak a
papság hatalmas ajándékáért és jobban megértette annak
mélységét.
     Ahogy közeledett az este, minden hátralévő percet azzal
igyekezett tölteni, hogy kéz a kézben járjon Jézussal és Má-
riával, akire annak idején rábízta papságát. Volt egy-két küz-
delmes pillanata, amikor elfogta a félelem, és úgy érezte, nem
méltó erre, nem készült fel elég jól, sok kegyelmet kihagyott,
ezt és ezt a kötelességét elhanyagolta... De minél inkább szo-
rongatta torkát saját nyomora, annál inkább a végtelen irga-
lom lángoló tűzhelyébe vetette azt, ahogy Kis Szent Teréz
mondja:
     „Ha minden lehetséges büntényt elkövettem volna, akkor
is ugyanilyen bizalmam lenne. Érzem, hogy  a bűnöknek ez a
sokasága olyan volna, mint az izzó parázsra hintett víz-
csepp.”
     Eljött az éjjel. Jacques pedig lefeküdt a szokott időben.
Nemsokára elaludt. Másnap reggel igencsak meglepetten ta-
pasztalta, hogy még mindig a földön van. Talán az Úr elfe-
lejtett eljönni érte? Nem, az Úr nem feledkezik meg senkiről
és semmiről.
     Jacques akkor megértette, hogy az Úrnak valami más volt
a terve. Azzal, hogy halálának közeledtét éreztette vele, meg
akarta tanítani egy-két dologra:
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     Nézd csak, micsoda odaadással imádkoztál hozzám ezen
a napon.
     Figyeld meg, hogy ennek a napnak minden percét meg-
töltötted a legnagyobb szeretettel, ami csak a szívedből kitelt.
Nézd meg, milyen jól észrevettél engem minden testvéred-
ben, és milyen jól tudtad szolgálni őket.
     Nézd meg, milyen mélységgel élted át a szentmise áldo-
zatát. Nézd meg, milyen bűnbánattal adtad nekem a bűneidet,
és milyen bizalommal hagyatkoztál irgalmamra.
     Figyeld meg, milyen nagylelkűen és mekkora örömmel
bocsátottad mások rendelkezésére a dolgaidat, ügyelve arra,
hogy a legszegényebbeknek jusson a legjobb.
     Figyeld meg, milyen hálával a szívedben emlékeztél visz-
sza azokra az ajándékokra és kegyelmekre, amelyeket életed
során kaptál, különösen arra, hogy megengedtem neked, hogy
közelről találkozz velem, és papommá válhass.
     Vedd észre, milyen szorgalmasan és figyelmesen intézted
ügyeidet, különösen azokat, amelyek már régóta vártak elin-
tézésre, és elhanyagolásuk nagy kárt jelentett volna környe-
zetednek.
     Végül figyeld meg, hogy halálod órája előtt milyen gyor-
san elveszítette fontosságát minden anyagi, emberi, sőt, ér-
zelmi dolog, mennyire kicsinek és szegénynek érezted ma-
gad, mint akinek nincs semmi más támasza rajtam, Teremtő-
jén és Istenén kívül.
     Az Úr Jacques értésére adta, hogy számára az jelenti az
életszentség útját, ha minden nap így él.

Irány a világítótorony
     
     Boldog Charles de Foucauld arra törekedett, hogy élete
minden napját úgy élje, mintha az Úr aznap este eljönne érte.
Ez a magatartás leírhatatlan termékenységet jelent a léleknek.
Akárcsak a tengerész, aki a világítótorony felé irányítja ha-
jóját, amely a kikötő felé vezető utat mutatja neki, miközben
ellenszéllel és más nehézségekkel kell megküzdenie, olyanná
válik a lélek is, ha Krisztus világossága felé tart. Mindenféle
megalkuvás nélkül halad, és utolsó útszakaszát egyenessé teszi,
hogy eljusson igazi lakóhelyének kikötőjébe: a Mennybe.
     A szenteket ez a hozzáállás tette szentté, és minket is a
szentség útjára vezethet. Nagyon könnyen leellenőrizhetjük,
hogy megvan-e bennünk ez a hozzáállás, ha például megvizs-
gáljuk életünk során hozott döntéseinket:
     Fiatal vagyok, előttem áll az élet, és el kell döntenem, mi-
lyen utat válasszak. Elhatározom, hogy orvosi egyetemre me-
gyek. Egyetemi életem első estéjén eljön értem az Úr. Belé-
pek a Szentlélek röntgenkészülékébe, és egész életem, mint
egy film, lejátszódik előttem, Isten világosságánál. Vajon
büszkévé és boldoggá tesz majd az a döntésem, hogy orvosi
egyetemre mentem, vagy pedig szégyellni fogom az okot,
amiért ezt az utat választottam? Úgy döntöttem, hogy elme-

gyek nyaralni egy bizonyos helyre egy bizonyos személlyel;
de életem utolsó estéjén, a Szentlélek fényében büszke leszek
majd erre a döntésemre, vagy szégyellni fogom?
     Természetesen ahhoz, hogy tekintetünket mindig utolsó
óránkon és valódi otthonunkon tartsuk, az Úr nem kéri tőlünk
azt, hogy egy koporsót állítsunk a szobánkba, ahogy azt egyes
sivatagi atyák tették. A mi korunkban az ilyesmi nagy kava-
rodást okozna, a pszichiáterek pedig meggazdagodnának. Az
Úrnak ma más módszerei vannak! Először is nekünk adja
anyját, aki Medjugorjében nem győz figyelmeztetni minket:
„Drága gyermekek, ne feledjétek, hogy valódi lakóhelyetek
a mennyben van!”
     Máshol pedig: „Gyermekeim, ne feledjétek, földi életetek
mulandó, mint a tavaszi virág, amely ma csodálatraméltó, de
holnap már senki sem fog emlékezni rá.”
     „Ne tulajdonítsatok jelentőséget a kis dolgoknak, vágya-
kozzatok a mennyország után.”
     Az imacsoportok, akár Medjugorjében, akár máshol, az
Úr válaszai nemzedékünknek! A kegyelemnek ezekben a cso-
dálatos edényeiben a Szentlélek szüntelenül arra emlékeztet
minket egymás által, hogy életünk hatalmas és gyönyörű
ajándék, az örök élet pedig ragyogó valóság. Ha a világ összes
bűne az én lelkemet terhelné is...
     Szent Fausztina Naplójában ír valamit, ami nagyon ha-
sonlít Jacques atya történetéhez. Miért is ne válhatna a mi tör-
ténetünkké?
     „A halálról való elmélkedés alatt kértem az Urat, hadd
járja át szívemet az az érzés, amit halálomkor fogok érezni.
Lelkemben Isten kegyelme azt súgta, hogy megtettem min-
dent, ami tőlem telt, ezért nyugalmat érezhetek. Erre olyan
hála ébredt szívemben Isten iránt, hogy elkezdtem sírni, mint
egy kisgyermek... Készültem a másnap reggeli Szentáldo-
zásra, mint az utolsó szentségre. Elmondtam magamért a hal-
doklók imáját.
     Ekkor e szavakat hallottam: „Ahogy életedben egy vagy
velem, úgy leszel halálodban is. Erre lelkemben olyan biza-
lom támadt Isten irgalmassága iránt, hogy semmit sem kétel-
kedtem jóságában. Még akkor sem kételkednék benne, ha az
egész világ, s a kárhozott lelkek összes vétsége is az én lel-
kemet terhelné. Gondolkodás nélkül vetném akkor is magam
Isten irgalmának mélységébe, amely mindig tárva áll előt-
tünk. Megtört szívvel vetném magam lábaihoz, és rábíznám
magam szent akaratára, ami tiszta irgalom.” (Napló 1551-1552)

2013. szeptemberi statisztika
A kiszolgáltatott szentostyák száma: 242 500

A koncelebráló papok száma: 4880 (162 naponta)
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Medjugorjei hírlevél
2013. augusztus 17.

Drága medjugorjei Gyermekeim! 
Dicsértessék Jézus és Mária! 

     1. Augusztus 2.-án Mirjanának megint megjelent a Szűz-
anya a Kék Keresztnél. Mivel épp akkor volt az Ifjúsági Fesz-
tivál, fiatalok nagy tömege jelent meg. A jelenés után a követ-
kező üzenetet osztotta meg velünk:

     „Drága gyermekek, ha teljes bizalommal megnyitnátok
felém a szíveteket, mindent megértenétek! Megértenétek,
hogy milyen nagy szeretettel hívlak benneteket, mekkora
szeretettel szeretnélek megváltoztatni, boldoggá tenni ti-
teket, és mekkora szeretettel szeretnélek Fiam követőivé
tenni benneteket és Fiamban teljes békét adni számotokra.
Megértenétek édesanyai szeretetem határtalan nagyságát.
Ezért gyermekeim, imádkozzatok, mert az ima által nö-
vekszik a hitetek és születik meg a szeretet, mely által a ke-
reszt sem lesz elviselhetetlen, mert nem egyedül hordozzá-
tok. A Fiammal való közösségben dicsőítsétek meg a
Mennyei Atya nevét. Imádkozzatok, imádkozzatok a sze-
retet ajándékáért, mert a szeretet az egyetlen igazság -
mindent megbocsát, mindenkinek a szolgálatára van és
mindenkiben meglátja a testvért! Gyermekeim, aposto-
laim, nagy a Mennyei Atya bizalma, amelyet általam, szol-
gálója által adott nektek, hogy segítsetek azoknak, akik
nem ismerik Őt, hogy kibéküljenek Vele és kövessék Őt.
Ezért a szeretetre tanítalak benneteket, mert csak akkor
tudtok válaszolni Neki, ha szeretet lesz bennetek. Újra hív-
lak benneteket, szeressétek pásztoraitokat és imádkozza-
tok, hogy ebben a nehéz időben vezetésük által megdicső-
üljön Fiam neve. Köszönöm nektek!”

2. Szabadulás a függőség rabságából!

Celine, egy Medjugorjéhez közel álló szent személy egy
olyan történetet osztott meg velünk, amely sok olyan embert
ösztönözhet, aki függőségben szenved. 
     Évekig Celine Gospa üzenetei szerint élt, különösen arra
vigyázott, hogy hetente két napot kenyéren és vízen éljen. En-
nek előnyeit meg is tapasztalhatta. De szomorú volt, mert
nem tudta kihagyni a reggeli kávéját még azon a két napon

sem. Ennek oka pedig nem volt jelentéktelen: ha nem itta meg
a kávéját, nem tudott rendesen felébredni, és elaludt a számí-
tógép előtt, sőt a misén is. Tehát nem tudta, hogy hogyan oldja
meg ezt a problémát. Ennek ellenére, ő teljesen meg volt győ-
ződve arról, hogy a kávét sem szabad innia, hogy a böjtölést
teljesen meg tudja valósítani. Hitt abban, hogy Miasszonyunk
ebben a dologban változtatást vár el tőle. Elkezdett imádkoz-
ni, hogy meg tudjon szabadulni a kávétól, de az nem sikerült. 

Egy nap az Oltáriszentség imádata közben, eszébe jutott
valami, és hallotta magát, amint ezt mondja: „Rendben van
Anyám! Nem fogok több kávét inni, de Te tudod ennek kö-
vetkezményeit. Kérlek, légy az én „kávém”! Gondoskodj
arról, hogy ne szenvedjek a kávé hiányától, és hogy úgy tel-
jesítsek, mintha megittam volna a kávémat. Kérlek, segíts
abban, hogy nyitva tudjam tartani szemeimet.” 

Celine érezte, hogy a Szűzanya elfogadta ezt az alkut, és
meg is lett a jó eredménye! Attól a naptól fogva, Celine nem
ivott több kávét azokon a napokon, amikor böjtölt, sőt a többi
napon sem, ami jótékony hatással volt az egészségére és mun-
kájára is. Nevetve mesélte, hogy nem tudja, hogy vajon Mi-
asszonyunk gyakran kap-e olyan kérést, hogy legyen valaki-
nek a „kávéja”. De az ő esetében elfogadta ezt a felkérést. 
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Ez jó tanács lehet azoknak, akik szenvedélyesen szeretik
a csokit, fagyit vagy más hasonló dolgokat. 

3. Távozás a Mennyországba!

Az Úr megint meglepett minket isteni bölcsességével,
amelyet ember nem érthet meg. Kedves nővérünk Milena
Tomas július 22.-én, életének 51-ik évében békében eltávo-
zott közülünk, hosszú betegség után, amelyet bátorsággal és
kitartással viselt. Ő alapította meg a „Mária Szíve” nevű kis
közösséget, és ennek a közösségnek meghatározó alakja volt.
Mindig Gospa üzeneteinek és szellemének hordozója volt.
Nagyon hiányzik nekünk. Medjugorjénak szüksége van arra,
hogy közel maradjon az ő szellemiségéhez. 

Néhány szó róla: Milena, Tihaljina mellett egy kis faluban
született. Családja zöldséget árult és nagyon nehéz volt a sor-
suk a kommunizmus alatt. Abban az időben az embereknek
keményen kellett dolgozniuk, hogy valahogy megéljenek.
Már kora gyermekkorától fogva, Milena gyakran őrizte a bá-
rányokat az iskola után. Szomjazott Isten szavaira és szerette
a természet csendjét, ami nagyon csodálatos abban a régió-
ban. A magányosan eltöltött órákban Istennel beszélgetett és
Bibliát olvasott. Nagyon közel érezte magát a Mennyország-
hoz és jövőjét felszentelt emberként tudta csak elképzelni.

Akkoriban, mint a mai gyerekeknek, nem volt alkalma
arra, hogy gondolatait eltereljék a mindenféle elektronikus
eszközök. Művészi lelke lehetővé tette számára, hogy minden
dologban és emberben a szépséget lássa. Ez lehetővé tette
számára, hogy szívesen fogadjon mindenkit közösségében, a
jókat és a kevésbé jókat is. Soha senkit sem ítélt meg negatí-
van. Tulajdonképpen a családjában volt egy alapelv (ami na-
gyon ritka), hogy soha nem szabad kritizálni senkit. Ez mi-
lyen nagyszerű példa és ösztönzés lehet saját családjaink szá-
mára. Mikor a jelenések elkezdődtek, családjával együtt
gyakran gyalogolt Tihaljinából Medjugorjéba (35 km!). Sze-
retett éjjel menni, hogy elkerülje a meleget, és különben is
napközben mindig dolgoznia kellett. Isten így készíti fel a
szenteket!

Már temetésétől fogva, a mennyben való közbenjárásának
áldásai elárasztottak bennünket, így javaslom nektek, hogy
imádkozzatok hozzá, mert ő erős. Gyakran gondolkoztam
azon, hogy Isten miért nem engedte, hogy közössége a „Má-
ria Szíve” tovább működjön. Úgy tűnik, hogy Isten azt akarja,
hogy ez a közösség a mennyben virágozzék tovább. Így, Mi-
lena nővér nagyobb tömegeket vonzhat Mária Szívéhez, mi-
vel munkája már nemcsak a földre korlátozódik. Kiterjeszt-
heti szívének szárnyait, hogy emberek ezreit szólítson magá-
hoz, vigasztaljon és gondozzon. Azokat az embereket, akiken
már a földön is szeretett volna segíteni.

Legdrágább Milena, köszönjük, hogy az vagy, aki vagy.
Segíts nekünk, hogy Mária Szívének élő tükörképei legyünk. 

4. Áldott szentelési sorozat!
Hogy megünnepeljék a Hit Évét és az október 13.-i Mária

napokat, Ferenc pápa a világot a Szűzanya Szeplőtelen Szí-
vének oltalmába ajánlja. Október 12.-én az eredeti Fatimai
Mária szobrot Rómába viszik. Ezt a Pápa fogja fogadni az
október 13.-i ceremónia alkalmából, amelyet október 13.-án
a Szent Péter téren tartanak. Majd másnap a szobrot vissza-
viszik Fatimába. Ne feledjük, hogy 1917. október 13.-án je-
lent meg Mária utoljára Fatimában. Azon a napon megadta
azt a jelet, amelyet korábban megígért a fiatal pásztoroknak
Luciának, Francisconak és Jacintának. Ez a jel az volt, hogy
a nap elkezdett táncolni és forogni 70000 ember jelenlétében. 

2013. június 16.-án Libanont Mária Szeplőtelen Szívének
és Jézus Szent Szívének oltalmába ajánlották fel. A felajánlást
Boutros Bechara Rai bíboros, maronita pátriárka végezte Mi-
chel Sleiman köztársasági elnök jelenlétében. A pátriárka erre
az alkalomra egy speciális novena, ima, böjt, gyónás és imá-
dás sorozatot hirdetett, amelyben több ezer katolikus hívő vett
részt.
Boulos Fahed atya egy helikopterből áldotta meg az egész
Közel-Keletet az Oltáriszentséggel. Ez egy csodálatos ese-
mény volt, amelyről eddig még nem hallottunk!

Írországban, Nagyboldogasszony ünnepén, Sean Brady
bíboros, Írország érseke, az egész országot és a népét Mária
közbenjárásával Jézus oltalmába ajánlotta a Knock-i Mária
Kegyhelynél, 15000 ember jelenlétében. Ez egy örömteli és
fontos esemény az ország életében, amelyet a családok szét-
romolásához vezető istentelen törvények sújtanak. A felaján-
lást 13,5 millió hívő rózsafüzér imája is segítette. A felszente-
lés napján 20 püspök volt jelen, és azok, akik nem lehettek
ott, delegációt küldtek, hogy képviseljék őket. A szertartás
alatt a családokért, otthonokért, az írországi egyházmegyékért
és a fiatalokért imádkoztak. 

És mi a helyzet Franciaországgal? Nagyon hasznos len-
ne, ha országunkat újból felajánlanánk. Mivel egyházunk ré-
széről semmi sem történik, hogy ez megvalósuljon, imádkoz-
zunk! Kívánom, hogy az október 13.-i felajánlás, amelyet ma-
ga Ferenc pápa vezet, minden nemzet híveit és pásztorait ösz-
tönözni fogja. Mert ezzel csak nyerni lehet. 

Legdrágább Gospa! Mi teljesen Fiadhoz, Jézushoz szeret-
nénk tartozni, anyai segítségeddel. Isten nélkül elveszettek
vagyunk. Könyörgünk, ébreszd fel alvó lelkeinket! 

Emmanuel nővér +
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„Drága gyermekek!  Ma is az imára hívlak benneteket.
Mindennapi kapcsolatotok legyen az imával. Az ima
csodákat tesz bennetek és általatok, ezért gyermekeim,
legyen az ima öröm számotokra.  Akkor az élethez való
viszonyotok mélyebb és nyitottabb lesz és megértitek,
hogy az élet ajándék mindnyájatok számára. Köszönöm,
hogy válaszoltatok hívásomra.”   2013. szeptember 25. 

Drága Imacsalád!
Az üzenet, amelyben a mi Anyánk és a Béke Királynője

ismét imára hív, hangsúlyozottan kiemeli meghívásunkat,
amelyet örömmel fogadtunk, t.i. imádkozni és megélni üze-
neteit.

Ebben az üzenetben világosan ki van fejezve az anyai hoz-
záállás az imához – legyen az imához való viszonyotok min-
dennapi. Ez azt jelenti, hogy az ima életet adó és mindennapi
legyen.

Sok olyan emberrel találkozunk, akik csak akkor imád-
koznak, amikor problémáik, nehézségeik vannak. Egyesek,
amint azt halljuk, szokásból, tradícióból imádkoznak, és olya-
nokkal is találkozunk, akik felületesen imádkoznak, s akiknek
Istennel való beszélgetése terméketlen, mint a pogányok üres
szavai. Egyházunk tapasztalata csodálatos, mert megmutatja
az ima erejét a hívő ember életében, s ezért a szent úgy érzé-
keli, mint a lélek lélegzését. A lélegzés fiziológiai jelenség és
folyamat, mint a friss levegő, melyet tüdőnkkel belélegzünk,

Jozo atya katekézise
2013. szeptember

és egyesül a vérrel, s ugyanakkor ami mérgező bennünk, azt
pedig kilélegezzük. A nem lélegző ember halott, hasonló-
képpen a nem imádkozó ember is halott. Ez azt jelenti, hogy
az imádkozó ember életéből és gondolataiból, érzéseiből ki-
zárja mindazt, ami ártalmas, ami tisztátalanná tesz, mert az
ima annyi, mint Istenben lenni, aki számunkra a frissesség
és életünk. Ezért az olyan ember, aki az imát kerüli, aki nem
imádkozik, olyan, mint a halott fa, amely változatlan, nem
növekszik, virág, levelek és termés nélküli. Az ima és az
imádkozó ember, mint a test és a lélek össze vannak kap-
csolva, nem lehet őket szétválasztani, mert ha ez megtör-
ténne, akkor beáll a halál. Amint a táplálékkal fönntartjuk a
testi életet, hasonlóképpen van az imával is.

Táplálni és törődni kell vele. Az ima lelki életünk állapo-
tának, állásának mutatója. Szükséges, hogy mindennapi éle-
tünk része legyen, mert táplálja hitünket. Inspirálja szerete-
tünket, hogy képesek legyünk megbocsátani és imádkozni
ellenségeinkért, ahogy Krisztus és szentjeink tették.

A kegyelem Istenben van és az ima által árad szíveinkbe.
Amikor a folyó elveszíti kapcsolatát a forrással, kiszárad.
Amikor az ember megszűnik imádkozni, elveszíti Istennel
az élő kapcsolatot. Egyszerűen eltűnik, kiszárad, ami ben-
nünk Isteni. Az apostolok Jézussal éltek, aki szüntelenül
imádkozott. Imája és beszélgetése az Atyával csúcspontját
a kereszten érte el: „Atyám, kezedbe ajánlom lelkemet! Az
imában való nevelésünk, kell, hogy Jézus-centrikus legyen,
hogy az ember Isten kezébe helyezze magát. Imánk célja
az, hogy minden ember képes legyen úgy, mint Jézus a Get-
szemáni kertben, életét Istennek ajánlani: „Íme, Uram, éle-
tem a Te kezedben van.” A Getszemáni kertben Jézus így
imádkozott:  „Atyám, ha lehetséges, kerüljön el ez a kehely,
de ne úgy legyen, ahogy én akarom, hanem ahogyan te!”
(Mt 26,39)

Az ima bennünk csodákat tesz. Gyöngék vagyunk és tel-
ve gőggel – nem bízunk sem Istenben, sem szeretetében. Az
ima ezt a gyengeségünket gyógyítja, és szabaddá teszi ben-
nünk az új hozzáállást az élethez. Az imában elkezdünk
vágyni, követni Jézus Krisztust. Csak az imádkozó ember
képes mindennap életét, családját odaadni Isten kezébe. Az
ilyen ima igazából képes feltárni, hogy mi is a teremtés, ami
Isten teremtő keze műveként jött létre, amely csak a teljes
önátadásban az Atyai kézbe, találhatja meg Teremtőjét, át-
adva magunkat hitben és szeretetben.

Az ima ezáltal csodálatos és tökéletes kifejezőjévé válik
a tökéletes hitnek, vagyis Istennek való teljes önátadásom-
nak. Vagyis a tanítványok a helyes ajtóra kopogtattak ezzel
a kéréssel: „Uram, taníts meg minket imádkozni.” Az ima
mestere átvette a kezdeményezést és elkezdte az oktatást.
Jézus a családjában tanult meg imádkozni, szüleitől, külö-
nösen az Édesanyjától. Minket is az Anya és Jézus tanít, és
ezért fontos, hogy legyen bennünk vágy az üzenet elfoga-
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dására. Az ima nemcsak megváltoztat, és csodákat tesz ben-
nünk, hanem a körülöttünk lévő embereket is,  mivel már nem
vagyunk többé önző vakok. Az ima megnyitja szemünket,
hogy felismerjük felebarátainkat, főleg a szenvedőket és sze-
gényeket, akik köztünk a legkisebbek. Így az ima és a fele-
barát iránti szeretet által visszatér szívünkbe az öröm. És az
ima, mint ajándék örömmé válik számunkra, melyet senki
nem vehet el tőlünk. Az imában az ember feltárja, hogy nincs
egyedül, hogy nem csak valamilyen fogyasztója a felkínált
termékeknek és jóknak. Az imádkozó ember értékeli életét,
és mások életét is. Ahogy önmaga életével törődik, törődni
fog mások életével is. Az ima folyamatosan új emberré tesz,
akinek van szíve a mások számára is. Öröm másokért lenni,
másoknak szolgálni, másoknak tanúságot tenni.

Ahogy Jézus teljesen átadja magát az Atyának általunk az
Oltáriszentségben, mi is meg vagyunk híva odaadni és fel-
ajánlani magunkat az Atyának Krisztussal, Krisztus által,
Krisztusban. Az ima így lesz előkészület és hálaadás a Szent-
miséért, ezért az ima képességet ad másoknak szolgálni. Isten
kezébe átadni magunkat nem valami absztrakt dolgot jelent,
hanem átadni magunkat az Atyának más emberek szolgála-
tára. Imánk csúcsa és kikötője ez, a szolgálatra való nevelés,
feltétel nélküli szolgálat a testvéreinknek. 

Éppen ezért ez az üzenet Hitünk, Egyházunk és az Evan-
gélium alapjait érintő, ezért kell átadnunk magunkat ennek
az üzenetnek. Ő vezet minket, mert jelenlétét megvilágítja és
eltölti kegyelemmel. A Szűzanya arra nevel minket, hogy
megtaláljuk az élet mélységét és szépségét, mert ez a szépség
és érték Istentől származik. Ez az üzenet is egyesítsen minket,
mint ima és apostoli családot.

Ebben a hónapban a következő szándékokra fogunk imád-
kozni:
1. A Szűzanya közvetítésével jött erre a világra a Világ Vilá-

gossága Jézus Krisztus. Hogy nekünk is megvilágosítsa az
utat, amerre mennünk kell, hogy életünk, melyet a szeretet
teljességébe kell élnünk, mások számára fény legyen.

2. Minden zarándokért, és akik Istent és Arcát keresik, hogy
a Béke Királynője jelenlétével megvilágosítsa Medjugor-
jét, hogy találkozzanak az Úrral az Egyházban, szentségei-
ben és imában, hogy továbbra is az Evangélium és az Egy-
ház szerint éljenek.

3. Mindazokért, akik elveszítették az élet értelmét és akaratát,
hogy leleplezzék a kegyelem és az ajándék szépségét, me-
lyet az Úr adományozott nekik. Mindazokért, akik elveszik
vagy veszélyeztetik mások életét, főleg a meg nem szüle-
tettek, öreg, tehetetlenek életét, hogy megértség - az élet
ajándék mindannyiunk számára.

Ez a mi apostolkodásunk és megújulásunk ideje, ezért ok-
tóberben igyekezzünk a teljes rózsafüzért imádkozni, és ak-
tívan vegyünk részt az októberi ájtatosságokon.

Gabriele Amorth
a medjugorjei jelenésekről

Megbocsáthatatlan, ha a keresztények nem vesznek tudo-
mást a medjugorjei jelenésekről – nyilatkozta Gabriele
Amorth római exorcista, aki a fejét csóválja azokra, akik
„megvárják, míg az egyház nyilatkozik”. A papokra és püs-
pökökre is neheztel, mert szerinte közönyösek a medjugorjei
gyümölcsök láttán is, sőt egyenesen árulást emleget. Szerinte
azok a keresztények, akik nem hajlandóak tudomást venni a
medjugorjei történésekről, nem különböznek a pogányoktól.
Mindezt az ördögűző pap az olasz Mária Rádiónak adott
szeptemberi interjújában mondta el.

Gabriele Amorth 1925-ben született, 1954-ben szentelték
pappá, 1986-ban lett hivatalos exorcista. Mintegy 20 éven ke-
resztül volt a római egyházmegye fő exorcistája. 1990-ben
megalapította az Exorcisták Nemzetközi Szövetségét, amely-
nek elnöke volt nyugdíjba vonulásáig (2000), s élete végéig
tiszteletbeli elnöke marad. Az évek során megszerette Med-
jugorjét, a sátán elleni hatalmas erődítménynek nevezte a he-
lyet.

Gabriele Amorth Szűz Mária augusztus 25-i medjugorjei
üzenete kapcsán nyilatkozott. Az üzenet így szólt: „Drága
gyermekek! Ma arra hívlak benneteket, hogy imádkozzatok
és böjtöljetek a szándékaimra, mert a sátán szeretné megsem-
misíteni tervemet. Itt kezdtem el, ezzel a plébániával, és meg-
hívtam az egész világot. Sokan válaszoltak, de óriási azok
száma, akik nem akarják meghallani, sem elfogadni híváso-
mat. Ezért ti, akik igent mondtatok, legyetek erősek és elszán-
tak. Köszönöm, hogy válaszoltatok hívásomra.” „Mily kese-
rű, milyen keserű volt a Szűzanya utóbbi üzenete augusztus
25-én” – mondta Amorth.  „Nézzük csak, elég szomorú ez a
mérleg! Több mint 30 év után! Ha a pogányok nem hallják
meg a Szűzanya szavát, azt meg tudom érteni. De hogy a ke-
resztények nem, az megbocsáthatatlan. Legyetek kereszté-
nyek!”

Gabriele Amorth kötetei nemzetközi könyvsikernek szá-
mítanak. Mégis, tapasztalatának megfelelően a Medjugorje
iránti közömbösség távolabbra mutat: „Éppen a papok és püs-
pökök azok, akik még csak hallani sem akarnak róla. Nem
azért, mert elmentek oda és a tapasztaltak nyomán becsüle-
tesen döntést hoztak volna a saját szemükkel látottak alapján!

A cikk a 12. oldalon folytatódik →
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Beszélgetés Vickával
a világító Szűzanya szobor kapcsán

Ez a fény bevezetés mindabba, ami történni fog 

Vicka Ivanković Mijatović a II. János Pál pápa központ-
ban, Kornélia nővérnél, a medjugorjei plébániához tartozó
Vionicán, tanúságot tett a Szűzanya jelenéseiről és a Béke Ki-
rálynőjével való mindennapi találkozásáról az összegyűlt kb.
háromezer olasz, amerikai, angol, ír, német, lengyel, cseh,
magyar, ukrán, román és francia zarándok előtt. Mielőtt hoz-
zájuk fordult volna exkluzív interjút adott lapunknak.

Mi a magyarázza arra, hogy a szülői házukban lévő Szűz-
anya szobor világít? 

Harminc évvel ezelőtt hozták ezt a szobrot Lourdes-ból. Egy
zarándokcsoport hozta nagy szeretettel, a Lourdes-i Szűzanya
ajándékaként. Ez a szobor benn volt a jelenés szobában. A
Szűzanya sokszor megjelent mellette. Harminc év óta, mióta
itt van, ez a szobor sohasem világított. Mindig valaki imád-
kozik előtte. Az a fény azonban, amely a jelenés alatt ragyog
és hármat villan, az egészen más.

Ott volt-e a szülői házban, amikor ez történt?

Úton voltam, nem voltam a szobában, de szóltak nekem,
hogy a Szűzanya szobor világít. A Szűzanya harminckét év
óta teljes fénnyel ragyog Medjugorjéban. Ő élő, valóságos
módon van itt, jelen van élő ragyogásában. És a Szűzanya
látja, hogy a mai komor, sötét időben szükségünk van egy kis
világosságra. Azt gondolom, hogy az embernek nem kell fél-
nie a világosságtól. Egy kicsit meg kell vizsgálnia önmagát,
a lelkiismeretét. Azoknak az embereknek, akik arra várnak,
hogy bejussanak a szobába, szükségük van arra, hogy meg-
világosodjon a szívük és felismerjék azt, amit a Szűzanya ad.
A Szűzanya gyakran mondta, hogy annyiszor adott kicsi je-
leket, előjeleket, de mi vakok és süketek maradtunk, nem vet-
tük észre azokat. Ezért hív bennünket imára a Szűzanya, hogy
az ima által felismerjük azt, ami ezután fog bekövetkezni.

Az este látta a Szűzanyát. Beszélgettek-e a világító szo-
borról? 
Nem, nem beszélgettünk. Hiszem, hogy amikor majd kell, a
Szűzanya maga fogja mondani. 

Megítélések szerint az Önök szülői házában két nap alatt
tizenötezer ember fordult meg. Hogyan magyarázza, mit
szeretnének látni az emberek ebben a jelenségben?

Nincs semmi különös abban, hogy az emberek ide jönnek a
régi házunkhoz. Előtte nagy tömegek vonulnak el és ez szá-
momra különös öröm. Ez csak azt mutatja, hogy mennyire
szükségük van ma az embereknek a világosságra, a békére.
A Szűzanya egy kicsi fénnyel sokat tud tenni. Rajtunk áll,
hogy mennyire fogadjuk el és használjuk ezt a világosságot.
Mindnyájuknak ajánlom: nézzünk szembe önmagunkkal,
hogy egy kis világosság beszűrődhessen a szívünkbe. A fény
azonban imádság nélkül nem tud bejutni. Ezért buzdított ben-
nünket a Szűzanya arra, hogy térdeljünk le és rózsafüzérrel a
kezünkben kezdjünk el imádkozni. Kezdjünk el imádkozni a
családjainkban. Ez egy kis biztatás számunkra, mert eltávo-
lodtunk mindattól, amit Ő ad nekünk. Életünkben sohase te-
gyük első helyre a jelentéktelen dolgokat. Az első helyen
Jézus kell, hogy legyen, az ő Fia, mert azt mondja „amennyi
kegyelmet ad nekem, én annyit tudok nektek adni”, mert a
Szűzanya közbenjáró. És Ő a második helyen van, ezért hív
bennünket, hogy családjainkban mi is újítsuk meg az imát.
Számára a legkedvesebb ima a rózsafüzér.

Nyolcadik alkalommal a Szentföldön

Mi az, amit a Szűzanya az utóbbi jelenések alkalmával
kér, tőletek, látnokoktól?

A Szűzanya aggódik a világban élő fiatalokért és családokért,
akik nagyon-nagyon nehéz helyzetben vannak. Mi csak sze-
retetünkkel és szívünk imájával segíthetünk nekik. Azt mond-
ja: „Kedves fiatalok, mindaz, amit a mai világ kínál számo-
tokra, mind mulandó és ezen keresztül láthatjuk, hogy a sátán
minden szabad pillanatot kihasznál. Ezt ma leginkább a fia-
talok körében teszi és szeretné szétrombolni családjainkat.”
A Szűzanya különösen hangsúlyozta, hogy ez az idő a nagy
kegyelmek ideje. Azt szeretné, ha megújítanánk üzeneteit és
elkezdenénk szívből megélni azokat.

Több, mint 32 éve minden nap látjátok a Szűzanyát be-
szélgettek vele. Van-e különbség a az itteni és a szentföldi
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jelenés között?

Nincs. A Szűzanya ugyanolyan itt is és ott is. Mégis a szent-
földi jelenés különleges volt. Püspökeik és érsekeik a követ-
kezőket mondták: „A Szűzanya elhagyott ugyan bennünket,
de most újra visszatért hozzánk. Eljött Medjugorjéba, hogy
majd Vicka eljöjjön hozzánk és visszahozza nekünk ide a
Szűzanyát. Kérlek, maradj velünk, ne hagyj el bennünket!”
Milyen erős, kemény szavak! Milyen csodálatos volt, amikor
húszezer ember vett részt a jelenésen, és láthattuk milyen
tüzes lélekkel és mekkora szeretettel várják a Szűzanyát!
Mennyire szeretik! Hogyan imádkoznak hozzá! Ezen látoga-
tás előtt hétszer voltam a Szentföldön és sohasem együtt a
néppel, hanem mindig a barátaimmal voltam, mint zarándok.
Ez különös tapasztalat volt. A brüsszeli érsek hívott meg még
tavaly novemberben, hogy vegyek részt az Emberiség Gyó-
gyulása Mozgalom lelkinapján és imádkozzak erre a szán-
dékra. Elfogadtam, mert szerettem volna segíteni, támogatást
adni a szentföldi katolikusoknak és elmondani nekik, hogy
nincsenek egyedül és imádkozunk értük. 

Mit fog ma mondani a zarándokoknak?

Ami a legfontosabb, amit a Szűzanya kér. Elmondom nekik
a Szűzanya üzentét.

Kilenc titkot kapott?

Igen, kilenc titkot mondott el eddig nekem a Szűzanya, tehát
e tekintetben nincs változás. Várok…

Mi a harmadik titok?

A harmadik titok egy látható jel lesz, amelyet a Szűzanya a
jelenések helyén fog hagyni. Állandó és megsemmisíthetetlen
lesz. – Ezt a jelet azért hagyom, hogy lássátok, jelen voltam
itt, közöttetek – mondta egyszer a Szűzanya.

Elkészült a Szűzanya életrajza

Mi van a Szűzanya életrajzával?

A Szűzanya életrajza kész, három kötet. Már csak arra várok,
mikor kéri a Szűzanya a ennek az írásnak a nyilvánosságra
hozatalát.

Ferenc pápa valamilyen módon különbözik Péter eddigi
utódaitól. Mit gondol Ön erről?

Minden időszak más. Megboldogult II. János Pál pápa, majd
XVI. Benedek és Ferenc pápa, mindhárommal különböző

időszak áll előttünk. Az Úr jelet küld, kit melyik időszakra.
Ferenc pápa valóban jó és különleges, de még többet kell
imádkoznunk érte. Ha imádkozunk érte, akkor több ereje lesz,
több kegyelmet kap és előre tud majd haladni az úton.

A Medjugorjét vizsgáló bizottság megváltoztatta-e a lát-
nokokhoz való hozzáállását?

Amikor rólunk, látnokokról van szó, mi mindig rendelkezésre
állunk. Ha hívnak bennünket, ha valamire szükségük van, mi
itt vagyunk. Ők tudják, hogy a Szűzanya egy alkalommal ezt
mondta: „Ti tegyetek meg mindent, de, hogy mi fog történni,
azt hagyjátok rám.”

A beszélgetés végén Vicka szívből köszöntötte a Večernji
List olvasóit és a következőket üzente nekik:

Tudjátok, hogy mindnyájatokért imádkozom. Különös sze-
retettel köszöntök minden beteget. Számukra egy szó és mo-
soly, egy tekintet, óriási ajándék. Láthattuk ezt a napokban a
mozgáskorlátozottak találkozóján. Ezért a Szűzanya arra hív,
hogy ne legyünk keményszívűek, hanem legyünk az Ő bé-
kéjének hordozói. Fogadjuk el az Ő üzeneteit. Mindannyian
lehetünk az Ő világossága, fénye, nemcsak Vicka. Én, mint
élő tanú örülök minden zarándoknak, de még boldogabb va-
gyok, amikor ti teljes szívetekkel és szeretetetekkel átadjátok
üzeneteimet a körülöttetek élőknek.

Medjugorje-Vionica, 2013. szeptember 26-án 

2013. szeptember 29 -én a szobrot átvitték a medjugorjei plé-
bániára, hogy majd a hamarosan érkező vatikáni szakértők
megvizsgálhassák.
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„Medjugorje az imádság helye”

2013.10.04.

Szent Ferenc, a ferences rend ala-
pítójának ünnepét október 4-én, pén-
teken ülték meg Medjugorjéban. Az
ünnep előestéjén Szent Ferenc halálá-
nak vagy latinul Tranzitusának szertar-
tását beleszőtték az esti liturgiába,
amelyet a szentmise után tartottak meg
a Szent Jakab templom szabadtéri ol-
táránál. A szentmisét és a Tranzitus
szertartását fra Stanko Čosić vezette. 

Az ünnepen részt vett számos za-
rándok is, akik októberben, a Szűza-
nya hónapjában Medjugorjéban tar-
tózkodnak. Az Információs Iroda ada-
tai szerint: Ausztriából, Németország-
ból, Svájcból, az Egyesült Államok-
ból, Kanadából, Ausztráliából, Angli-
ából, Írországból, Olaszországból,
Franciaországból, Spanyolországból,
Szlovákiából, Csehországból, Len-
gyelországból, Belgiumból, Vietnám-
ból, Szingapúrból és Portorikóból
érkeztek zarándokok. Találkoztunk a
94 éves Marijan Vojtašik atyával, aki
Lengyelországból érkezett. Beszélt az
életéről, II. János Pál pápával való
kapcsolatáról, valamint medjugorjei
tapasztalatairól. Már 20 éve jár Med-
jugorjéba. „Medjugorjéban minden
nap van programunk, voltunk a Jele-
nések hegyén, bár nem volt egyszerű
felmenni. Úgy érzem, hogy szükség
van rám Medjugorjéban. Ez az imád-
ság helye, csodálatos ennyi papot látni
az esti szentmisén. Lehet érezni a Szű-
zanya kegyelmét” – mondta Marijan
atya, aki hangsúlyozta, hogy rendsze-
resen olvassa a Szűzanya üzeneteit.

„Papi hívatásom Medjugorje gyü-
mölcse” – mondta a Dél-Afrikai
köztársaságból érkezett pap

Wayne Weldschidt a Dél-Afrikai
köztársaságból immár harmadszor járt
Medjugorjéba. Elmondta, hogy papi
hívatása Medjugorje gyümölcse. Fi-
gyelemre méltó, hogy az afrikai Gor-
meuban a Szűzanya kegyhelyének őre,
és látja a hasonlóságot és összefüggést
az ottani Szűzanya üzenetek és a med-
jugorjei üzenetek között, ahol a Szűz-
anya a Magasságbeli Szentségtartója-
ként mutatkozott be. Egy Medjugorjé-
ról szóló könyv megváltoztatta az éle-
tét és azóta Medjugorjéba érkezésekor
mindig úgy érzi haza ért: „Ez valóban
áldott, kegyelemmel teljes hely. Egy
családi barátom adott egy könyvet
Medjugorjéról és ez volt Medjugorjé-
val való ismerkedésem kezdete. Elol-
vastam minden betűjét és abban a pil-
lanatban, amikor befejeztem az olva-
sást, papi hivatást éreztem. Akkor nem
értettem, hogy ez meghívás, de teljes
szívemből igent mondtam. Csak ké-
sőbb értettem meg, mit jelent ez?! Lá-
togatásom célja a hálaadás Istennek és
a Szűzanyának azért, hogy pap va-
gyok, és köszönet minden zarándokért
és minden élményért, amelyben ré-
szem volt”. Hangsúlyozta, hogy Med-
jugorjét különös módon a szívében
hordozza. Ez az a hely, ahol papi tapasz-
talata elmélyül, ahol átjárja a kegyelem:
„Minden alkalommal, amikor ide jövök
különböző módon tölt el a kegyelem, és
papi hivatásomra, hitemre és személyes
fejlődésemre vonatkozóan új iránymu-
tatásokkal térek haza” – hangsúlyozta
Wayne atya. 2013.10.23

Hírek Medjugorjéból

Svájcból gyalog érkezett
Medjugorjéba

Három hét után gyalog érkezett
meg Medjugorjéba Jilles Hodni atya
Svájcból. Plébános egy svájci völgy-
ben, ahol már 26 éve szolgál. A püs-
pöke úgy döntött, hogy másik plébáni-
ára küldi, és áthelyezése előtt elhatá-
rozta, hogy eljön Medjugorjéba, ahol
25 évvel ezelőtt járt először. Azt
mondta az a látogatás nem hagyott
nagy nyomot benne, mivel egyedül és
csak egy napra érkezett. „Később
kezdtem megérteni, hogy Medjugorje
a nagy kegyelmek helye és Mária kü-
lönös módon jelen van e helyen. San-
tiago de Compostellába is mehettem
volna, de úgy döntöttem, hogy három
hetet egyedül gyalogolok Medjugor-
jéba, hogy majd megérkezzek az
Édesanyához. Nehéz utazás volt, nem
tudtam hol fogok aludni, néha befo-
gadtak az emberek, de volt, hogy kinn
kellett aludnom” – mondta Jilles Hod-
ni atya, majd hozzátette, hogy nagyon
sokat jelent az életében Medjugorje:
„A Béke Királynőjét jelenti, az imát és
azt, hogy legyek nyitott Krisztus és az
Isten szava számára. Lenyűgözve
éreztem magam, amikor megérkeztem
és miután olvastam a Szűzanya jelené-
seiről. Elhatároztam, hogy ez az uta-
zásom, utazás lesz Máriához, mert úgy
gondolom, hogy Ő minden pap édes-
anyja. Eldöntöttem, hogy imádkozni
fogok a papokért”. Utam során sok
embert ismertem meg, akik befogad-
tak otthonukba. 2013.10.10
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Medjugorje - szállás magyaroknak
Olga Panzió

A magyar származású Merkovic család szeretettel várja a
Medjugorje-be érkező magyar zarándokokat. Szállással
együtt kínálunk idegenvezetést, tolmácsolást és lelki progra-
mok szervezését, kisebb és nagyobb csoportoknak egyaránt.
Az esti szentmiséket és szentségimádásokat magyar nyelvre
fordítja Olga Merkovic - helyi  magyar idegenvezető - zarán-
dokok számára a Medjugorjei Rádió Mir ferkvenciáján. A
magyarok számára kedvezményes szállásról az alábbi helyen
érdeklődhetnek és minden információt kapnak erről a zarán-
dok helyről ezen a címen:
Olga-Anton Merkovic - (Olga Panzió  88266 Medjugorje,
Krstine b.b.,  Bosnia and Herzegovina)
Telefon: 00387- 36- 651 336
Mobil: 00387- 63- 320 757, 00387- 63- 3209 987.
www.olga-medjugorje.com

Medjugorje - szállás magyaroknak
Hotel Sebastian

A magyar származású Merkovic család szeretettel várja a
Medjugorje-be érkező magyar zarándokokat. Szállással
együtt kínálunk idegenvezetést, tolmácsolást és lelki progra-
mok szervezését, kisebb és nagyobb csoportoknak egyaránt.
Az esti szentmiséket és szentségimádásokat magyar nyelvre
fordítja Olga Merkovic - helyi  magyar idegenvezető - zarán-
dokok számára a Medjugorjei Rádió Mir ferkvenciáján. A
magyarok számára kedvezményes szállásról az alábbi helyen
érdeklődhetnek és minden információt kapnak erről a zarán-
dok helyről ezen a címen:
Hotel Sebastian (Krstine b.b., Medjugorje 88266, Bosnia and
Herzegovina)
http://www.hotel-sebastian.com 
Telefon: 00387- 36- 651 336
Mobil: 00387- 63- 320 757, 00387- 63- 3209 987.

Pedig az evangélium világosan megmondja nekünk, hogyan
kell a szellemeket megkülönböztetni! A gyümölcséről ismer-
hetjük meg a fát! Végtére is ez a fa harminc éve hoz kifogá-
solhatatlan gyümölcsöket. Szentgyónások, megtérések, hiva-
tások, mindenféle kegyelmek! Több mint harminc éve!” –
emlékeztetett Amorth a Mária Rádióban. 

Az Ószövetségben Isten prófétákat küldött, hogy figyel-
meztesse a zsidó népet hűtlenségére. Most itt figyelmezteti a
keresztény népet az ő hűtlenségére, a papokat is. Isten az ő
anyját küldi hozzánk immár harminc éve. Lehetséges, hogy
a nép még nem hallotta meg? És az a nép, amelyik azt hiszi
magáról, hogy annyira intelligens, azt mondja, vár, amíg az
egyház jóváhagyja? Együgyűek!” – mondta Gabriel Amorth.

Átlagosan évente egymillió szent ostyát vettek magukhoz
az áldozók Medjugorjében az elmúlt harminc évben. Több
mint 500 ember állítja, hogy gyógyíthatatlan vagy végső stá-
diumban levő betegségéből meggyógyult Medjugorjéban. Kö-
rülbelül ugyanannyi pap vallja, hogy itt kapta hivatását.

Medjugorje első 30 évének gyümölcseit igazolta Marija
Dugandzic plébániai levéltáros a statisztikai adatok sorolásá-
val, s mindez egy olyan plébánia „termése”, amelynek hívő
létszáma nem haladja meg a 4000 embert. Dugandzic statisz-
tikája értelmében a gyümölcsök: 27 millió szentáldozás, 540
ezer bíboros, püspök, pap, szerzetes és szerzetesnő látogatott
oda, 532 orvosilag dokumentált gyógyulás történt, 520 férfi
lett pap, 123 nő választotta a szerzetesi hivatást.


